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Göteborgs Stads pensionärsråd 

 
  

Göteborgs Stad Stadsledningskontoret, protokoll 1 (6) 

Tid: Klockan 13:00-15:00 

Plats: KS-salen Rådhuset 

Paragrafer: 1-12 

Närvarande 

Ledamöter 

  

Jörgen Knudtzon  (KD), ordförande  

Marie Brynolfsson (V) deltog del av sammanträdet 

Marina Johansson (S) 

Britt Olsson     (M) 

Ingrid Bergman  (MP) ej närvarande 

Zaidi Folias  SKPF 

Anna-Lena Stjernlöf SKPF 

Olof Jacobsson SKPF 

Gerda Svendsen SKPF  

Birgitta Ljungström- Bengtsson PRO 

Sven Carlsson PRO 

Tommy Emanuelsson PRO ej närvarande 

Lena Gustafsson  SPF Seniorerna 

Karl Gunnar Nordanstad RPG 

Tjänstgörande ersättare 

Daniel Bernmar (V) ej närvarande 

Siw Wittgren Ahl  (S) 

Monica Påhlsson  (L)  

Ulf Johansson SKPF  

Ingalill Alsterlind SKPF ej närvarande 

Annelie Sjökvist SKPF 

Yvonne Haglund SKPF 

Charlotte Kau1rin PRO tjänstgörande ersättare för Tommy Emanuelsson 

Ann Trygg                      PRO 

Viking Slottner PRO ej närvarande 

Britt Johansson  SPF Seniorerna  

Madeleine Jacobsson  SPF Seniorerna tjänstgörande ersättare för Ewa Eriksson 

Kerstin Ekberg         RPG ej närvarande 

Adjungerande 

Anneli Ylijärvi                     Sverigefinska pensionärers Gbgdistr. 

Simo Sinkkonen                   Finska aftonstjärnan – SEKL 

Elisabet Lann                       KS   ej närvarande 
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Göteborgs Stad Stadsledningskontoret, protokoll 2 (6) 

Sekreterare 

Marina Nenye 

 

Justeringsdag: 2023-02-23 

 

Underskrifter 

Anslag om justering av paragraf X åååå-mm-dd (använd detta vid omedelbar justering) 

Justering av protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla  

den åååå-mm-dd 

  

Sekreterare 

Marina Nenye 

  

 

Ordförande 

Jörgen Knudtzon 

  

Justerande 

Birgitta Ljungström-Bengtsson 
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Göteborgs Stad Stadsledningskontoret, protokoll 3 (6) 

§ 1  Mötets öppnande 
Ordförande Jörgen Knudtzon öppnade mötet. 

Notering att sammanträdet ingår i den förlängda mandatperioden till och med 1 mars, 

varför sammanträdet anges som nummer 10. 

§ 2  Val av justerare 

Birgitta Ljungström-Bengtsson, PRO väljs till justerare. 

§3  Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs enligt förslag. 

§ 4  Föregående protokoll 

Föregående protokoll fastställs utan justeringar. 

§ 5  Rapporter från KS mfl 

Marina Johansson (S) rapporterar från KS om att det pågår en översyn om juridiska 

förhållanden gällande Tre Stiftelsers möjlighet att bedriva äldreomsorg. Arbete pågår för 

att skapa en handlingsplan, i samarbete med Tre Stiftelser, för att säkra de 360 

omsorgsplatser som i dagsläget finns inom Tre Stiftelsers regi. Marina informerar vidare 

om att ärendet kring egenavgifter och högkostnadsskydd inom Färdtjänsten är bordlagt i 

KS, att ärendet om förslag till nya reglementen för de rättighetsbärande råden ska tas upp 

i KF idag liksom ärendet om att äldre inte vågar klaga på brister inom vård och omsorg. 

Avslutningsvis information om att äldrenämnden har sitt första möte med det Centrala 

pensionärsrådet i veckan som kommer. 

§ 6  Remisser att svara på/val av arbetsgrupper 

(Val av arbetsgrupp, sammankallande samt preliminärt tid/antal möten) 

Begäran om yttrande  

Diarienr: 1280/22 Ärende: Motion av Agneta Kjaerbeck (SD) och Krista Femrell (SD) 

om att inrätta lokala äldrekuratorer, H 2022 nr 239 

Remisstid: Svar senast: 2023-03-06  

Beslut: Arbetsgruppen består av Ulf Johansson, Kerstin Ekberg, Viking Slottner och Britt 

Johansson, som även är sammankallande för arbetsgruppen. Arbetsgruppens beviljas 1-3 

mötestillfällen och arbete presenteras på rådsmötet 23 februari. 

Remiss från socialnämnd Centrum 

Förslag till ny plan för staden mot våld i nära relationer 2023-2026  

Remisstid: Svar senast 2023-03-31 
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Göteborgs Stad Stadsledningskontoret, protokoll 4 (6) 

Beslut: Arbetsgruppen består av Tommy Emanuelsson, Lena Gustafsson, Kerstin Ekberg 

och Zaidi Folias, som även är sammankallande för arbetsgruppen. Arbetsgruppens 

beviljas 1-3 mötestillfällen och arbete presenteras på rådsmötet 23 februari. 

Representanter till arbetsgrupp  

Utredning om äldre som inte vågar framföra missnöje, namn på kontaktpersoner 

överlämnas till Karin Wallqvist och Joacim Englund senast 31 januari. 

Beslut: Till kontaktpersoner väljs Gerda Svendsen, Sven Carlsson, Madeleine Jacobssson 

och Karl Gunnar Nordanstad. Erica Thulin Manderhjelm förmedlar kontaktpersonernas e-

postadresser till Karin Wallquist och Joacim Englund, som kommer att ta kontakt och 

föreslå datum för dialog. 

§ 7 Uppföljning/utfall av remisser, uppdrag, samarbeten 

I utvärdering av rådets arbete framkom att arbetssätten för att följa upp och utvärdera 

utfallet av rådets arbete behöver förbättras. Vid senaste AU togs två ärenden upp, 

Protokollsutdrag KS 2022-11-09 § 836 Remiss från Socialdepartementet - Nästa steg - 

Ökad kvalitet och jämlikhet i vård och omsorg för äldre personer (SOU 2022:41) och 

Protokollsutdrag KS 2022-12-14 § 951 Översyn av reglementen för kommunstyrelsens 

rättighetsbaserade råd. AU konstaterade vad gäller den första remissen att en hänvisning 

till riksorganisationerna behöver kompletteras med förtydligande av sakinnehåll för att 

öka tydligheten i vad som är rådets mening. Vad gäller frågan om översyn av rådens 

reglemente konstaterar AU att vissa av rådets inlämnade synpunkter även fortsättningsvis 

lämnats utan åtgärd.  

En notering med anknytning till den inkomna Skrivelse till Göteborgs stads 

kommunfullmäktige angående Översyn av reglementen för kommunstyrelsens 

rättighetsbaserade råd, är att enskilda ledamöter i Göteborgs Stads råd för funktionsrätt 

författat skrivelsen och förmedlat den vidare till enskilda ledamöter i övriga råd med 

erbjudande att skriva under. Anledningen till det är att tidsutrymmet inte möjliggjorde för 

råden att ta upp frågan och fatta beslut.  

Ordförande frågar om frågan formuleringen hemvist i förslaget om nytt reglemente är ett 

besvär för pensionärsorganisationerna. Ledamöterna svarar unisont att det inte ställer till 

med besvär för deras del. 

På frågan om när ett nytt råd är på plats svarar Erica Thulin Manderhjelm att arbete pågår 

med förberedelser inför ett nytt råd i avvaktan beslut om förslag på nya reglementen. 

Organisationerna kan förbereda sig genom att internt ta fram namn på medlemmar som 

man önskar föreslå till nästa mandatperiod. Antalet är valfritt men en inriktning kan vara 

3-5 namn per organisation. Organisationerna kan välja att rangordna sina kandidater. De 

medlemmar som föreslås kommer att få fylla i en intresseanmälan, där de har möjlighet 

att presentera sig själva och utifrån vilka perspektiv och erfarenheter de främst vill och 

kan bidra till kommande råd. 
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Alla pensionärsorganisationer i Göteborg som arbetar intressepolitiskt har möjlighet att 

föreslå ledamöter till rådet. Med intressepolitiskt menas att organisationen arbetar för 

stärka pensionärers förhållanden.  

I det nya förslaget föreslås 15 ledamöter i rådet istället för 10, vilket är en utökning av 

antal ordinarie ledamöter. Samtidigt tas ersättare bort helt. Totalt sett minskar således 

antalet personer i rådet från 20 till 15.  

Marina Johansson informerar om att det kommande rådet, inom ramen för beslutat 

reglemente, kommer att ha möjlighet att förfoga över sina arbetsformer. Därigenom kan 

rådet bjuda in och arrangera öppna möten för att säkerställa dialog och att brett kunna 

fånga in och representera den heterogena grupp som pensionärer i Göteborg utgör.  

Marie Brynolfsson informerar om att ett förslag inför dagens KF är att reglementets 

formulering ”hemvist” ändras till ”verksam i Göteborg och representera Göteborg”.  

Vad gäller ärendet gällande ombildning av hyreslägenheter till bostadsrätter säger Marina 

Johansson att det pågår och tas upp i KF igen inom ramen för frågan om fördelning av 

ansvar om KF. 

Rådet följer aktivt arbetet med Åldersvänliga Göteborg och stöttar KS politiker samt 

skapar dialog kring frågan. Frågan är återkommande med på aktivitetslistan. 

Äldreombudsmannen besöker rådet 2 gånger per. 

Ordföranden bjuder in Marina Johansson (S) som tillträdande ordförande till kommande 

AU. 

§ 8 Avstämning datum för möten under förlängd mandatperiod 

Kommande AU 7 februari och GPR sammanträde 23 februari. 

 

§ 9  Göteborg 400 år – rapport från arbetsgruppen 

Karl Gunnar Nordanstad berättar att de fyra riksorganisationerna ville lyfta fram frågan 

om att synliggöra de åldersrika i samband med Göteborgs 400 års jubileum, som 

Göteborg & Co arrangerar. Med stöd av Universitetet och Age Cap har ett brett program 

arbetats fram och som sträcker sig från januari till september 2023. Över 20 

organisationer, många kulturinstitutioner och bland annat Stadsmissionen, Göteborgs 

Filmfestival, Liseberg och Åldersvänliga Göteborg har engagerat sig i arbetet. Hela 

programmet finns digitalt men rådet lyfter upp vikten av att programmet även finns i 

pappersform. Broschyren Årsrika Göteborg – Ett Göteborg för alla finns att hämta på 

biblioteken. Ordförande prisar arbetsgruppens arbete och rådet vill ge en eloge till 

tjänstemännen, i Göteborgs Stad, som arbetat inom Åldersvänliga Göteborg. 
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Göteborgs Stad Stadsledningskontoret, protokoll 6 (6) 

§ 10  Dialog i rådet – inför arbetsgruppernas uppdrag (§ 6) 

Inga frågor togs upp under denna punkt. 

 

§ 11  Övriga frågor 

IOFF är i färd att bygga en ny databas där både namn och personnummer ska rapporteras 

in. Ett stort arbete för stora organisationer samt en fråga som tangerar GDPR. Det är 

behövligt att undersöka hur IOFF hanterar frågan så att det inte blir för krångligt för 

organisationerna. Tas till aktivitetslistan. 

Olof Jacobsson, som är sammankallande för arbetsgruppen som bereder det Öppna mötet, 

och kommer att sammankalla arbetsgruppen, bestående även av Karl Gunnar Nordanstad, 

Birgitta Ljungström Bengtsson och Madeleine Jacobsson, i syfte att förbereda tema för 

mötet. Frågan om arvodering löses i efterhand.  

Plan för åldersvänliga Göteborg ligger inom äldre samt vård-och omsorgsförvaltningen. 

Emma Mattsson samordnar arbetet som bland annat innefattar aktiviteter och insatser om 

hur det är att leva som åldersrik i staden. Planen följs upp av Äldreombudsmannen.  

§ 12 Mötet avslutas 

Sammanträdet avslutas. 

 

 

 

 

 

 

 

 


